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Do końca czerwca umowa z wykonawcą ujęcia 
wody w Uszczynie ma zostać podpisana

Wyniki drugiego przetargu upra-
womocniły się w poniedziałek, 20 
czerwca 2022 r., więc już nic nie 
stoi na przeszkodzie, żeby podpisać 
umowę z wykonawcą kluczowego 
elementu ujęcia wody wraz ze 
stacją uzdatniania w Uszczynie. 
Pierwszy etap polegał na zbadaniu 
wody znajdującej się w studni. Na 
podstawie badań ok reślono, że 
wody w tym miejscu jest bardzo 
dużo, a jej jakość jest znakomita. 

Następnie, po uprawomocnieniu się 
pozwolenia na budowę rozpoczęto 
proces wyłonienia wykonawcy tej 
inwestycji. - Kwoty zaproponowane 
w ramach pierwszego przetargu były 
bardzo duże, tym bardziej, że gru-
dniowy kosztorys był o ok. trzy mln 
zł mniejszy, dlatego zdecydowałem, 
aby ogłosić kolejny przetarg. Tym 
razem również wpłynęły dwie oferty 
o wartości 12 457 440 zł oraz 12 878 
100 zł, a więc są korzystniejsze niż 

za pierwszym razem. Będziemy 
chcieli jak najszybciej podpisać 
umowę dotyczącą wykonania klu-
czowego elementu tej priorytetowej 
inwestycji - powiedział Wojciech 
Ostrowski, burmistrz Sulejowa. 
Ponadto burmistrz zabiega o kolejne 
dotacje na tę inwestycję, a przypo-
minamy, że jedną już dostaliśmy. 
W ramach Rządowego Funduszu 
Inwestycji Lokalnych naszej gminie 
przyznano na ten cel 4 500 000 zł.

Pod koniec marca, w ramach pierwszego przetargu dotyczącego budowy ujęcia wody w Uszczynie wraz ze stacją uzdatniania wody, 
złożono dwie oferty. Wartość pierwszej wynosiła 12 955 372,29 zł, a drugiej 13 769 850 zł, dlatego burmistrz zdecydował, aby ogłosić 
drugi przetarg. Po otwarciu kolejnych ofert okazało się, że możemy zaoszczędzić prawie 500 000 zł.

Zapraszamy za rok!

Wszystkie niedzielne spotkania 
były transmitowane na antenie stacji 
Polsat Sport News. W finałowych 
pojedynkach zmierzyli się: Jagoda 
Gruszczyńska i Aleksandra Wa-
chowicz, które pokonały 2:0 (21:11, 
21:16) Kingę Legietę i Nicole Jochym 
oraz Jędrzej Brożyniak i Piotr Janiak, 
którzy zwyciężyli 2:0 (21:15, 21:18) z 
Jakubem Szałankiewiczem i Mate-
uszem Florczykiem. - To właściwie 
pierwszy nasz wspólny turnieju, 
cieszmy się, że mogłyśmy wreszcie 
pograć ze sobą, ponieważ trenujemy 
w różnych miejscach. Lubimy razem 
grać i dlatego sukces bardzo nas 
cieszy. Zamierzamy powalczyć o 
mistrzostwo Polski w tym sezonie - 
cieszyły się Jagoda Gruszczyńska i 
Aleksandra Wachowicz. Zmęczeni, 
ale szczęśliwi byli także zwycięzcy 
turnieju. - Przez kilka dni rozegrali-
śmy dwa turnieje, najpierw w Łodzi, 
a następnie w Sulejowie i z meczu 
na mecz się rozkręcaliśmy, poza 
tym tylko jeden z nich zakończył się 
tie-breakiem, co pokazuje naszą moc 
i naszą siłę. Nie wiem w czym ona 
tkwi, być może w naszych charak-
terach, które pomagają w trudnych 
końcówkach meczów. Teraz czas 
na krótką regenerację, a niebawem 
weźmiemy udział w turnieju z cyklu 
World Tour w Białymstoku i tam 
też chcemy wygrać – powiedział 
Piotr Janiak. Zanim przystąpiono 
do dekoracji, Bartosz Borkowski, 
dyrektor turnieju, podziękował wo-
lontariuszom, sędziom i komisarzom 
zawodów i wręczył im pamiątkowe 
medale. - Bez wolontariuszy nie 
udałoby się przeprowadzić tego 
turnieju, dlatego bardzo wam dzię-
kuję. Dziękuję dyrektorom Szkoły 
Podstawowej nr 1 im. Jana Pawła 
II w Sulejowie, Renacie Kumidaj, 
Grzegorzowi Rucińskiemu i Mar-
cinowi Parze za to, że pilnowali 

wszystkiego na miejscu, gdy ja 
walczyłem z bólem pleców. Dziękuję 
pracownikom Urzędu Miejskiego 
w Sulejowie, sędziom, komisarzom 
– panu Henrykowi, Damianowi i Mi-
chałowi za wszystkie podpowiedzi. 
Mam nadzieję, że podobało wam 
się w Sulejowie i spotkamy się tutaj 
za rok. Oczywiście przede wszyst-
kim dziękuję przedstawicielom 
Polskiego Związku Piłki Siatkowej 
za zaufanie – powiedział Bartosz 
Borkowski. - Za nami wspaniały 
turnieju, podziękowania wyarty-
kułowane przez Bartka należą się 
wszystkim tym, którzy przez wiele 
dni przygotowywali tę wspaniałą 
imprezę. Gratuluję zawodniczkom i 
zawodnikom, nie tylko tym, którzy 
stanęli na podium, ale również tym, 
którzy przez kilka dni rywalizowali 
w Sulejowie. Dzisiaj powiem – Su-
lejów dziękujemy, Sulejów wracamy 
tu za rok – odpowiedział Jacek Sęk, 
wiceprezes i sekretarz generalny 
PZPS. Wszyscy medaliści otrzymali 
stosowne krążki, puchary, upominki 
oraz czeki. Zwycięzców dekorowali 
Wojciech Ost rowski, burmist rz 
Sulejowa, Bartosz Borkowski, Jacek 
Sęk, Robert Wardak, przewodni-
czący Wydziału Siatkówki Plażowej 
PZPS, sponsorzy, Renata Kumidaj, 

dyrektor SP nr 1 im. Jana Pawła II w 
Sulejowie oraz Sławomir Rybak, kie-
rownik Referatu Promocji, Rozwoju 
i Funduszy Zewnętrznych Urzędu 
Miejskiego w Sulejowie, a wraz z 
nim reprezentująca ten sam referat 
Marlena Derewońko. - Cieszę się, 
że mogę pracować z takimi ludźmi, 
z którymi możemy właściwie zor-
ganizować każdą imprezę. Po raz 
kolejny pokazaliśmy, że Sulejów 
pot raf i  organizować ciekawe i 
emocjonujące wydarzenie sportowe. 
Wielkie słowa podziękowania należą 
się wolontariuszom i wszystkim oso-
bom zaangażowanym w organizację 
turnieju, oczywiście dziękujemy też 
przedstawicielom PZPS, za to, że 
nam zaufali i pozwolili przygotować 
turniej inauguracyjny – podsumował 
burmistrz Wojciech Ostrowski. Poza 
tym komisarz turnieju, Damian 
Czkór, wręczył nagrody najlepszej 
zawodniczce i zawodnikowi turnieju 
(MVP) – Jagodzie Gruszczyńskiej 
i Jędrzejowi Brożyniakowi. Ten 
ostatni zatytułował tę statuetkę swoje 
córce, które obchodzi w niedzielę 
urodziny, natomiast samo wyróż-
nienie przekazał swojemu koledze z 
zespołu – Piotrowi Janiakowi, który 
jego zdaniem bardziej zasłużył na ten 
tytuł.

Inauguracyjny turniej z cyklu Orlen Beach Volley Tour 2022 bez wątpienia był najbardziej prestiżową imprezą siatkarską, która dotych-
czas odbyła się w Sulejowie, ale był także sportowym wydarzeniem stojącym na bardzo wysokim poziomie. Kibice przez trzy dni mogli 
podziwiać sportowe zmagania najlepszych siatkarek i siatkarzy w Polsce, zwycięzców poznaliśmy w niedzielę, 19 czerwca 2022 r.
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Polski Ład: kolejne miliony na remonty gminnych dróg

Decyzję w sprawie wniosków, które 
złożyliśmy, w lutym bieżącego roku 
podjęli sulejowscy radni. Najwięcej 
głosów oddano wówczas na propozycję 
zakładającą: budowę boiska szkolnego 
w Witowie, budowę kompleksu sporto-
wego wraz z parkingiem we Włodzimie-
rzowie, budowę boiska w Barkowicach, 
utworzenie promenady na koronie 

wałów przeciwpowodziowych oraz 
boiska na terenie Kępek oraz budowę 
boiska w Przygłowie (obok przedszkola). 
Ten wniosek nie zostanie jednak dofi-
nansowany. Dotację, w wysokości 95 % 
planowanych wówczas kosztów inwe-
stycji, w ramach II edycji Rządowego 
Programu Inwestycji Strategicznych 
„Polski Ład” przyznano nam natomiast 

na modernizację ulicy Dobra Woda w 
Sulejowie (4 560 000 zł) oraz przebu-
dowę kilkudziesięciu dróg na terenie 
całej gminy (4 726 250 zł). W złożonym 
przez nas wniosku, który poparli radni, 
zobowiązaliśmy się do modernizacji 
10 dróg w 10 sołectwach oraz 10 dróg 
w samym Sulejowie o łącznej długości 
ok. 10 km. - Oczywiście cieszymy się 

z pieniędzy na drogi, bo to rozwiązuje 
wiele problemów, ale wniosek, który 
poparło najwięcej radnych, a więc ten, 
na którym teoretycznie nam najbardziej 
zależało – m.in. budowa boisk, został 
odrzucony. Uważam, że wyniki drugiej 
edycji „Polskiego Ładu” powinny 
zrównoważyć te z pierwszej, a więc 
większość pieniędzy powinna trafić na 

teren gminy, a nie do Sulejowa, Tak się 
jednak nie stało. Dlaczego? To pytanie 
należy skierować do naszych radnych, 
w czerwcu odbędzie się sesja i będzie 
można ich o to zapytać  - powiedział 
Wojciech Ostrowski, burmistrz Sule-
jowa. Wszystkie wymienione remonty, 
na które przyznano nam dotacje, powin-
niśmy zrealizować do końca 2024 r.

W ramach II edycji Rządowego Programu Inwestycji Strategicznych „Polski Ład” dla gminy Sulejów zarezerwowano 9 286 250 mln 
zł na przebudowę dróg znajdujących się na terenie całej gminy oraz ulicy Dobra Woda w Sulejowie. Tym samym dwa złożone przez 
nas wnioski uzyskały dofinansowanie, natomiast trzeci, który zakładał budowę infrastruktury sportowej oraz rewitalizację obszarów 
miejskich, nie znalazł się na liście dotowanych projektów.

Historyczna umowa drogowa już podpisana

Wykonawca za dek la rowa ł ,  ż e 
chciałby wykonać wszystkie prace 
znacznie szybciej niż przewiduje 
umowa. - Inwestycja podzielona 
jest na pięć osobnych zadań, cztery, 
a więc minimum 50% kontraktu, 
będziemy chciel i  w ykonać już 
w tym roku. Realizacja zadania 
piątego będzie uzależn iona od 
dokumentacji projektowej, którą 
musimy zaktualizować. Jeśli uda 
się to z robić w l istopadzie lub 
październiku, to jakąś część tego 
fragmentu robót też będziemy w 
stanie wykonać w tym roku. Cały 
kontrakt powinniśmy zakończyć 
wiosną przyszłego roku. Bardzo się 
cieszymy, że możemy z takim part-
nerem realizować kontrakty z Pol-
skiego Ładu - powiedział Mariusz 
Gładki, dyrektor Przedsiębiorstwa 
Robót Drogowo - Mostowych Sp. z 
o.o. ds. produkcji. - Nie ukrywam, 
że na pierwszym rozdaniu Pol-
skiego Ładu najbardziej zyskało 
właśnie Podklasztorze, dodatkowo 
dołożyliśmy 700 tysięcy złotych 
na przebudowę ulicy Klasztornej, 
która jest drogą powiatową i też 
będ z ie  moder n izowana d z ięk i 
dotacji z Rządowego Programu 
Inwestycji Strategicznych. Dzię-
kuję panu staroście i radnym Rady 
Powiatu Piotrkowskiego za złożenie 
tego wniosku, ponieważ to główna 
ulica łącząca osiedle Podklasztorze 
z centrum miasta – podsumował 
bu r m is t r z  Su le jowa Wojc iech 
Ostrowski. Przebudowa wszystkich 
w y mien ionych d róg gmin nych 
będzie kosztować 11 574 843,38 
zł.  Z kolei W ramach I I edycji 
Rządowego Programu Inwestycji 
Strategicznych dla gminy Sulejów 
zarezerwowano 9 286 250 zł na 
przebudowę dróg znajdujących się 
na terenie całej gminy oraz ulicy 
Dobra Woda w Sulejowie.

Ulice Królowej Jadwigi, Mieszka I, K. Jagiellończyka i Rycerska na terenie osiedla Podklasztorze w Sulejowie oraz ul. Góra Strze-
lecka i Podwłodzimierzów w Sulejowie – wszystkie te drogi zostaną wyremontowane dzięki dotacji w wysokości 10 220 100,00 zł, 
przyznanej naszej gminie w ramach pierwszej edycji Programu Inwestycji Strategicznych „Polski Ład”. W środę, 8 czerwca 2022 
r. burmistrz Sulejowa Wojciech Ostrowski podpisał umowę z wykonawcą tej inwestycji. To będzie największy drogowy kontrakt w 
historii gminy Sulejów.
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Bezpieczeństwo jest najważniejsze

Porozumienie dotyczące patroli 
ponadnormatywnych podpisano 
w piątek, 10 czerwca 2022 r. w 
Barkowicach Mokrych. - Będziemy 
się starać, aby ten sezon był bez-
pieczny. Policjanci będą nie tylko 
pływać po Zalewie Sulejowskim, 
ale także sprawdzać plaże i miejsca, 
gdzie wypoczywają mieszkańcy i 
turyści – powiedział podinsp. Rado-
sław Malanowski, zastępca komen-
danta Komendy Miejskiej Policji 
w Piotrkowie Trybunalskim. Poli-
cjanci otrzymali z budżetu gminy 

Sulejów 4 200 zł. - Funkcjonariusze 
nie tylko pilnują bezpieczeństwa, a 
więc m.in. sprawdzają trzeźwość, 
ale również uczestniczą w akcjach 
ratunkowych, a więc ratują życie i 
zdrowie. Oby w tym sezonie takich 
akcji było jak najmniej - podsumo-
wał Wojciech Ostrowski, burmistrz 
Sulejowa. Podobne porozumienie 
zamierzamy niebawem podpisać 
z przedstawicielami Rejonowego 
Wodnego Ochotniczego Pogotowia 
Ratunkowego w Piotrkowie Trybu-
nalskim.

Od 15 czerwca do końca sierpnia policjanci będą 
dbać o bezpieczeństwo nie tylko na Zalewie Su-
lejowskim, ale również wokół akwenu. W ramach 
corocznego porozumienia samorządowego 
otrzymali na ten cel siedemnaście tysięcy złotych 
z budżetów gmin Sulejów, Wolbórz oraz powiatu 
piotrkowskiego.

Powiadomimy Was o opłatach "śmieciowych"  
i podatkach lokalnych wysyłając SMS

Każda osoba, która wyrazi zgodę na 
umieszczenie swojego numeru telefonu 
komórkowego w bazie  Urzędu Miasta 
i Gminy w Sulejowie, będzie otrzymy-
wać krótkie wiadomości tekstowe o:
- aktualnych stawkach za odpady komu-
nalne oraz podatki lokalne,
- terminach płatności za odpady komu-
nalne i podatki lokalne,
- zaległościach za odpady komunalne 
oraz podatki lokalne
- zmianie numeru rachunku bankowego
Zachęcamy do wypełnienia zgody 
na gromadzenie, przetwarzanie oraz 
wykorzystywanie Państwa numeru te-
lefonu do celów informacyjnych Dzięki 
wykorzystaniu systemu powiadomień 
SMS możemy znacznie usprawnić 
komunikację pomiędzy naszymi 
urzędnikami a Mieszkańcami gminy 
Sulejów. Druk zgody można odebrać w 
Urzędzie Miejskim w Sulejowie, przy 
ul. Koneckiej 42 oraz z naszej strony 
internetowej – www.sulejow.pl

Wprowadziliśmy SMS-owy system informowania mieszkańców o terminie zapłaty lub o powstaniu zaległości podatkowych oraz za-
ległości dotyczących opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Aby otrzymywać takie wiadomości wystarczy tylko podpisać 
stosowną zgodę.

Można się zapoznać z protokołem z przebiegu 
konsultacji społecznych

Protokół oraz projekt Strategii Rozwoju Gminy Sulejów na lata 2021 – 2030 przedstawiliśmy już członkom Zarządu Województwa Łódzkiego. Po uwzględnieniu treści ich opinii ostateczna wersja projektu 
zostanie zaprezentowana radnym Rady Miejskiej w Sulejowie. Projekt Strategii oraz protokół można znaleźć na naszej stronie internetowej – www.sulejow.pl

Przez ponad miesiąc mogli się Państwo dzielić swoimi pomysłami i spostrzeżeniami dotyczącymi projektu Strategii Rozwoju Gminy 
Sulejów na lata 2021 – 2030. Zachęcamy do zapoznania się z protokołem sporządzonym po przeprowadzeniu konsultacji.
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Basenowa przerwa serwisowa
Od poniedziałku, 20 czerwca do niedzieli, 17 lipca 2022 r. sulejowski basen będzie zamknięty z powodu przerwy serwisowej. 
Ponowne otwarcie pływalni powinno nastąpić w poniedziałek, 18 lipca, ale ten termin może ulec zmianie. Zachęcamy do korzystania 
z pierwszego w Polsce basenu pasywnego, który od poniedziałku do piątku w godzinach od 16.00 do 20.00 jest otwarty dla każdego. 
W czwartki pływalnia jest ogólnodostępna od godziny 17.00, ponieważ po zakończeniu pływackich lekcji szkolnych, za darmo 
udostępniamy obiekt niepełnosprawnym mieszkańcom naszej gminy, którzy pływają pod okiem instruktora. W weekendy basen jest 
otwarty od 10.00 do 18.00.

Szukamy wolontariuszy do programu Korpus 
Wsparcia Seniorów

C ele m P r og r a mu  ( Mo d u ł u  I ) 
jest zapewnienie usługi wspar-
c ia  sen iorom w wiek u 65 la t  i 
więcej, k tórzy mają problemy z 
samodzielnym funkcjonowaniem 
ze względu na stan zdrowia, pro-
wadzą samodzielne gospodarstwa 
domowe lub mieszkają z osobami 
bl isk imi, k tóre n ie są w stan ie 
zapew n ić  i m w yst a rczającego 
wsparcia.
Za k re s  cz y n nośc i ,  w  k t ó r ych 
wolontariusze mogą wspomagać 
seniorów:
1. spacery, rozmowy, wyprowa-
dzenie psa itp.,
2. wspólne sporządzanie posiłków,
3. utrzymanie porządku w domu,
4. zakupy, wykupywanie leków,
5. umawianie wizyt lekarskich w 
miejscu zamieszkania seniora lub 
w dowiezieniu seniora na wizytę 
lekarską,
6.  za ła t wien ie pros t ych spraw 
urzędowych, w tym dowiezienie 
seniora do urzędu.
Zgłoszenia przyjmowane są przez 
pracowników socjalnych pod nu-
merem: 515 105 987 lub e-mailowo 
mops@sulejow.pl

Pracownicy Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sulejowie, w związku z programem Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej 
„Korpus Wsparcia Seniorów” edycja na rok 2022, zachęcają wolontariuszy, którzy chcieliby wziąć udział w tej akcji. Wspólnie możemy 
zadbać o najstarszych mieszkańców gminy Sulejów.
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Strażacy z Kurnędza odebrali promesę na zakup 
nowego wozu

W spotkaniu, które odbyło się w 
piątek, 27 maja 2022 r. w siedzi-
bie Państwowej Straży Pożarnej 
w  P io t r kow ie  Tr y b u n a l s k i m , 
wzięl i udział także m.in. poseł 
Grzegorz Lorek, brygadier Paweł 
Dela , komendant piot rkowskiej 
j e d n o s t k i ,  Wojc ie ch  O s t r ow -
sk i ,  bu r mist rz Sulejowa i  gen. 
Tadeusz Karcz, prezes Zarządu 
Oddziału Powiatowego Związku 
OSP RP w Piotrkowie Trybunal-
skim. - Każdy nowy wóz bardzo 
c i e s z y.  To  b ę d z i e  j u ż  t r z e c i 
samochód, k tóry w ciągu ostat-
nich kilku lat otrzymali strażacy 
z naszej gminy. Pierwszy t raf i ł 
d o  j e d n o s t k i  w  P r z y g ł o w i e , 
d r ug i  do  OSP w Su le jow ie ,  a 
t r zeci  właśn ie  do s t r a żaków z 
Kur nędza. Musimy też pamięć 
o mniejszych jednostkach, które 
działają w mniejszym zak resie 

niż te w Sulejowie i Przygłowie, 
a le też się rozwijają i  d la n ich 
t o  je s t  w ie l k a  sz a n sa .  Dz ięk i 
wsparciu posła Grzegorza Lorka, 
który interweniował u premiera 
M a t e u s z a  M o r a w i e c k i e g o , 
st rażacy z Kurnędza dostaną aż 
750 tysięcy złotych na ten cel i 
obydw u bardzo za to dziękuję. 
Samochód, z którego obecnie ko-
rzystają nasi druhowie, zostanie 
przekazany którejś z sąsiednich 
j e d n o s t e k ,  w i ę c  n a s z a  b a z a 
będ z ie  boga t sza  –  pow ied z ia ł 
Wojciech Ost rowski, burmist rz 
Sulejowa. Pieniądze mają zostać 
przekazane niebawem. Również 
w gminnym budżecie mają zo -
stać zabezpieczone fundusze na 
ten cel. Wówczas st rażacy będą 
mogli rozpocząć przygotowanie 
s p e c y f i k a c j i  z a k u p u  n owe go 
auta.

Druhowie z jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Kurnędzu otrzymali promesę o wartości 750 tysięcy złotych z rezerwy premiera 
na zakup nowego średniego wozu strażackiego.

Zbigniew Turowski, rekordzista i mistrz Polski z Sulejowa…

Zbigniew Turowski - syn Wacława 
i Janiny z Kamasińskich, urodzony 
w Sulejowie 1 stycznia 1933 roku.  
Mieszkał z rodzicami przy ul. Kra-
kowskiej pod numerem 20.  Miał 
osiem lat, kiedy ojciec, z zawodu 
krawiec, został aresztowany przez  
h it lerowców jako podejrzany o 
udział w konspiracyjnym Związku 
Walki Zbrojnej,  a dziewięć - kiedy 
o j c a  z a m o r d ow a n o  w  o b o z i e 
koncentracyjnym w Auschwitz. Po 
wojnie postanowił związać swoją 
przyszłość z lotnictwem. 14 paź-
dziernika 1949 r. zostaje członkiem 
Aeroklubu Łódzkiego. Później trafia 
do Poznania, gdzie - jeszcze jako 
bardzo młody człowiek - 18 marca 

1951 roku zostaje kierownikiem 
nowo utworzonej sekcji spadochro-
nowej w Aeroklubie Poznańskim 
(wówczas Poznańskim Aeroklubie 
Ligi Lotniczej).  Był już wtedy 
instruktorem spadochroniarstwa.  
Treningi odbywały się m.in. na 
wieży spadochronowej w parku 
na poznańskim Sołaczu. Oficjalna 
inauguracja działalności sekcji 
miała miejsce 19 kwietnia 1952 
roku, wówczas Zbigniew Turowski 
wykonał pierwszy skok spadochro-
nowy na lotnisku w Kobylnicy z 
samolotu Po-2. W tym samym roku 
członkowie kierowanej przez niego 
sekcji zdobyli pierwsze odznaki 
spadochronowe, w tym  Zbigniew 
Turowski – srebrną. Sekcja liczyła 
wówczas 50 członków. Szybko 
przyszły też sukcesy sportowe. 18 
maja 1953 Zbigniew Turowski usta-
nowił  rekord Polski w wysokości 
skoku z natychmiastowym otwar-
ciem spadochronu z wysokości 
4.350 m. Skok wykonał z samolotu 
Po-2  Polikarpow (popularny kuku-
ryźnik). Pracowitość, ciepło i życz-
liwość zapewniały mu olbrzymią 
popularność nie tylko w Poznaniu, 
ale także w całej Polsce. Wydawano 
kartki pocztowe z jego podobizną, 
jedna z nich osiągnęła nakład aż 
350 tysięcy sztuk. Był mężczyzną 
dość przystojnym, więc cieszył się 
także sympatią ówczesnej prasy 
– również kobiecej. Był niestru-

dzonym popularyzatorem lotnictwa 
i  s p a d o ch r on ia r s t wa ,  z awsz e 
obleganym przez tłumy wielbicieli.  
Przekładało się to na wyniki pracy 
kierowanej przez niego sekcji spa-
dochronowej. W latach 1954-1956 
w sekcji tej wyszkolono aż 140 
spadochroniarzy. Wykonywano 
również skoki z małych wysokości 
120 i 140 m na spadochronach 
d e s a n t o w y c h .  U s t a n o w i o n o 
również pierwszy kobiecy rekord 
Polski – dokonała tego Aleksandrę 

Wojtkowiak, która startując w III 
Spadochronowych Mistrzostwach 
Polski zajęła 3. miejsce w klasyfika-
cji kobiet, wchodząc tym samym do 
spadochronowej kadry narodowej. 
Swoimi sukcesami chętnie dzielił 
się z rodziną w Sulejowie, z którą 
utrzymywał stały kontakt. Mamie 
w ysła ł np. pięk ną fotog raf ię z 
pochodu pier wszomajowego w 
roku 1952 w Poznaniu.  Widać na 
niej jak kroczy główną ulicą miasta 
pośrodku wyższych oficerów Woj-

ska Polskiego. Oczywiście z szarfą 
„MISTRZ SPORTU”. Pamiętał o 
swoich korzeniach, korespondował 
z rodziną i przyjaciółmi, chętnie 
odwiedzał Sulejów, do k tórego 
p r z y je ż d ż a ł  mot o r y z a cy jny m 
przebojem ówczesnych lat – swoim 
s a m o c h o d e m  m a r k i  M i k r u s . 
Zbigniew Turowski zmarł 23 maja 
1962 roku po krótkiej chorobie, 
wskutek komplikacji po przebytym 
zapaleniu płuc. Żegnały go tłumy 
sulejowian.

Chętnie dzielimy się z Państwem historią dotyczącą naszego regionu oraz mieszkańców ziemi sulejowskiej, publikując artykuły na ten 
temat. Dzisiaj zachęcamy do przeczytania tekstu autorstwa sulejowskiego regionalisty, Tomasza Millera, poświęconego Zbigniewowi 
Turowskiemu, rekordziście i mistrzowi Polski w spadochroniarstwie.
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Sulejowskie plaże już prawie wyczyszczone

Dyrektor tej placówki, Przemy-
s ław Majch rowsk i ,  udostępn i ł 
specjalny sprzęt, dzięki któremu 
u s u n i ę t o  r o s n ą c ą  t a m  t r awę. 
Te r a z  p r acow n icy  M ie jsk iego 
Zarządu Komunalnego będą mo-
gli dokończyć czyszczenie plaży 
p r z y  u l icy  Na dpi l icz ne j  p r z y 
pomocy maszyny, k tórą w tym 
celu kupiliśmy. Mają regularnie 
jej używać, dokładnie wybierając 
kamien ie,  patyk i ,  n iedopałk i i 
oczywiście śmieci, czyli wszystko 
to ,  czego n ie  pow i n no być na 
plaż y.  P rz y okaz ji  w y rów nują 
teren i napowietrzają piasek. Nie 
tylko tam, ale również na plażach 
przy u l icach Podkur nędz i  Ta-
raszczyńskiej.  - Bardzo dziękuję 
dyrektorowi Przemysławowi Maj-
chrowskiemu za fachową pomoc. 

Pan dyrektor doskonale rozumie, 
że to duża szansa dla Sulejowa, 
a  wied ząc,  że to rów nież jego 
plaża, daje doskonały przykład. 
Jeśl i wszyscy weźmiemy odpo -
wied z ia l ność za nasze plaże i 
będziemy o n ie wspólnie dbać, 
na pew no uda się  je  ut r z y mać 
w dobr y m s t a n ie .  Ocz y wiśc ie 
po  r a z  kole jny  p r z y pom i na m, 
że kąpiel w Pilicy, która została 
pogłębiona, może być wyjątkowo 
niebezpieczna. Formalnych kąpie-
lisk w Sulejowie nie ma ( jedyne 
znajduje się w Kurnędzu, na tere-
nie Międzynarodowego Ośrodka 
I nt eg rac ji  M łod z ież y "P i l ica" 
- Polska YMCA Kurnędz - przyp. 
red.), dlatego apeluję zwłaszcza 
do  r o d z ic ów,  a by  uwa ż a l i  n a 
swoje dzieci. Uczymy je pływać 

w n a sz y m ba se n ie ,  p on iewa ż 
m ie sz k ają c  w t a k i m m ie js cu , 
muszą wiedzieć jak zachowywać 
się nad wodą, ale to nie znaczy, 
że już wszystko wiedzą i umieją 
– przypomina Wojciech Ostrow-
ski, burmistrz Sulejowa. Dzięki 
pogłębieniu Pil icy w Sulejowie 
powst a ło  k i l ka  now ych  pla ż . 
To teren, k tóry jest własnością 
Ska rbu Pańs t wa ,  a  za rząd zają 
n im pracow nicy Państ wowego 
Gospodarst wa Wodnego Wody 
Polskie. Na mocy porozumienia, 
k t ó r e  b u r m i s t r z  S u l e j o w a  – 
Wojciech Ost rowski podpisał z 
Magdaleną Filipiak – dyrektorem 
Za rządu Zlew n i  w Piot rkowie 
Trybunalskim, będziemy dbać o 
utrzymanie porządku i czystości 
na trzech z nich. 

Aby skutecznie wyczyścić największą sulejowską plażę maszyną, którą niedawno kupiliśmy, musieliśmy najpierw usunąć kępki trawy. 
Pomogli nam w tym pracownicy Centralnego Ośrodka Badań Odmian Roślin Uprawnych - Stacji Doświadczalnej Oceny Odmian w 
Sulejowie, za co serdecznie dziękujemy

W Łazach Dąbrowie znów będzie patriotycznie i…sportowo
Przedstawiciele Stowarzyszenia 
Ziem i  Ła zowsk ie j  se rdecz n ie 
z a p r a s z a j ą  d o  u d z i a ł u  w  I I 
łazowskim biegu przełajowym i 
rodzinnym rajdzie rowerowym, 
które podobnie jak w ubiegłym 
roku odbędą się z okazji Święta 
Dnia Walk i i  Męczeństwa Wsi 
Polsk iej. Impreza odbędzie się 
już 16 lipca o godzinie 12.00 pod 
pat ronatem Wojciecha Ost row-
sk iego,  bu r m is t r za  Su le jowa . 
Uczes t n icy w yst a r t ują  sprzed 
Sk a n se nu  Z ie m i  Ł a z owsk ie j , 
k t ó r y  z n a jd u je  s i ę  w  Ł a z a ch 
D ą b r ow ie  42 ,  w  t y m  s a my m 
miejscu przekroczą też metę. Po 
zakończeniu zmagań i dotarciu do 
mety zaplanowano poczęstunek i 
część artystyczną, którą uświetni 
Zespół „Pil iczanie". Można się 
zapisywać do 11 lipca 2022r pod 
tel. 605 488 688, lub 609 170 441 
lub w ysyłając e -mai l  na ad res 
zdzislaw.zurek@onet.pl
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To był wyjątkowy Dzień Dziecka

Piknik we Włodzimierzowie rozpoczął 
się punktualnie o godzinie 14.00, 
dla dzieci przygotowano mnóstwo 
atrakcji m.in.: warsztaty z robotyki oraz 
wypiekania pizzy, konkursy sportowe, 
koncert życzeń, pokaz karate uczniów 
UKS-SKT, zabawy z animatorami. 
Najmłodsi mogli też skorzystać z 
dmuchanych zjeżdżalni, skosztować 
regionalnych przysmaków przygotowa-
nych przez panie z KGW Włodzimie-

rzów oraz porozmawiać z leśniczymi, 
strażakami i harcerzami. Dzieci, które 
postanowiły wziąć udział w pikniku 
zorganizowanym w Barkowicach, pod 
patronatem Wojciecha Ostrowskiego, 
burmistrza Sulejowa, również mogły 
skorzystać z dmuchanych zjeżdżalni, 
wziąć udział w konkursach z nagro-
dami, spróbować przekąsek i smako-
łyków przygotowanych przez panie 
z KGW Barkowice, a także obejrzeć 

wystawę kultowych amerykańskich 
samochodów oraz paradę motocyklową. 
Na scenie wystąpiły z kolei Mażoretki 
Perły Sulejów oraz Piliczanie. Bardzo 
ważnym elementem tej uroczystości 
było zainicjowanie przygotowań do 
obchodów 800. rocznicy powstania 
Barkowic. Najpierw mieszkańcy, 
zaproszeni goście i strażacy z pocztami 
sztandarowymi przeszli w uroczystym 
korowodzie sprzed siedziby OSP Barko-

wice na plac imprezy przy akompania-
mencie członków orkiestry dętej z Przy-
głowa. W pobliżu tamtejszej kapliczki 
proboszcz parafii NMP Królowej Polski 
- Zbigniew Dawidowicz – odprawił 
polową mszę świętą. Po jej zakończeniu 
odśpiewano hymn państwowy, sołtys 
Alina Pałac-Błaszkowska przypomniała 
najważniejsze momenty w historii 
Barkowic. A kluczowym elementem 
przygotowań było odsłonięcie okolicz-

nościowej tablicy pamiątkowej przez 
posła Grzegorza Lorka, Wojciecha 
Ostrowskiego, burmistrza Sulejowa, 
Ireneusza Czerwińskiego, sekretarza 
powiatu piotrkowskiego, radnych Rady 
Powiatu Piotrkowskiego – Doroty 
Jankowskiej i Katarzyny Miśkiewicz 
oraz sołtysa wsi. Wszystkim wręczono 
również pamiątkowe medale, a na 
koniec mogli się wpisać do specjalnie 
przygotowanej z tej okazji kroniki.

Z okazji tegorocznego Dnia Dziecka dla najmłodszych mieszkańców naszej gminy przygotowano wyjątkowo dużo atrakcji. Najpierw 
mogli się bawić podczas gminnych obchodów tego święta, natomiast w naszych sołectwach odbyły się pikniki z tej okazji, m.in. w 
Korytnicy (w piątek, 3 czerwca 2022 r.), a dzień później we Włodzimierzowie oraz Barkowicach. W tej drugiej miejscowości zainicjo-
wano też przygotowania do obchodów jej 800-lecia, które będziemy świętować w 2031 r.
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Kolejne rzeźby wzbogaciły naszą kolekcję

Ostatniego dnia z artystami spotkali 
się organizatorzy tego wydarzenia, a 
więc Wojciech Ostrowski, burmistrz 
Sulejowa oraz Bogdan Bujak i Mał-

gorzata Kociniak z Piotrkowskiego 
Stowarzyszenia Rozwoju, Promocji 
i Integracji Europejskiej „EURO-
-CENTRUM”, którzy podziękowali 

naszym gościom za udział w plene-
rze, wręczyli im drobne upominki 
oraz oczywiście zaprosili na kolejny 
plener.

Tymczasem tegoroczne rzeźby mogą 
Państwo podziwiać przed bramą kra-
kowską zespołu opactwa Cystersów 
w Sulejowie. Z kolei prace, które 

powstały w ramach poprzednich 
wydarzeń znajdują się za Kościołem 
pw. Najświętszej Maryi Panny i św. 
Tomasza Kantuaryjskiego.

Tym razem jest ich pięć: niedźwiedź, rycerz, kapela ludowa, strażak oraz orzeł. Tę ostatnią rzeźbiarze stworzyli razem, ponieważ 
jeden z nich z powodu choroby nie mógł uczestniczyć w VI Międzynarodowym Plenerze Rzeźbiarskim, który w piątek, 24 czerwca 
2022 r. zakończył się w Sulejowie.

„Wiła wianki i wrzucała je do falującej wody...”

Najpier w Wojciech Ost rowski, 
burmistrz Sulejowa podpisał porozu-
mienie z wiceprezesem Rejonowego 
Wodnego Ochotniczego Pogotowia 
Ratunkowego, na mocy którego 
ratownicy będą czuwać nad bezpie-
czeństwem wypoczywających nad 
wodą. Następnie ratownicy razem ze 
strażakami z jednostek OSP Sulejów, 
Sulejów-Podklasztorze i Barkowice 
wykonali symulowaną akcję ratun-
kową, informując widzów w jaki 
sposób powinni się zachować w danej 
sytuacji.
- W tym roku Pilica jest bardziej 
niebezpieczna, ponieważ niedawno 
ją pogłębiono i tym bardziej praca 
ratowników jest konieczna, nie tylko 
na terenie Zalewu Sulejowskiego, 
a le t ak że na naszych rzekach. 
Ratownicy nie tylko czuwają nad 
bezpieczeństwem, ale również uczą 
i informują jak bezpiecznie spędzać 
czas nad wodą – powiedział Wojciech 
Ostrowski.
- Dzisiaj przeprowadziliśmy kolejny 
pokaz, ale organizujemy je już od 

maja, spotykamy się także z najmłod-
szymi mieszkańcami w przedszkolach 
i szkołach, żeby informować ich o 
zagrożeniach. Zwłaszcza na Pilicy od-
bywa się wiele spływów kajakowych, 
dlatego apeluję do uczestników takich 
spływów oraz właścicieli firm, którzy 
je organizują, aby starali się zabierać 
ze sobą jednego ratownika – prosił 
Janusz Ciechanowski, wiceprezes 
Rejonowego Wodnego Ochotniczego 
Pogotowia Ratunkowego w Piotrko-
wie Trybunalskim. ds. szkolenia.
Część rozrywkowa rozpoczęła się od 
występu Mażoretek Perły Sulejów, 
które specjalnie na tę okazję przygo-
towały specjalny układ i odpowiednie 
st roje. Później na „nadrzecznej 
scenie” zaprezentowali się artyści ze-
społów i grup wokalnych Miejskiego 
Ośrodka Kultury w Sulejowie: Cykad, 
grupy Róbmy swoje i oczywiście Pili-
czan, którzy połączyli swój koncert z 
prezentacją ludowych obrzędów.
Cały czas mieszkańcy mogli uczest-
niczyć w warsztatach tworzenia 
wianków i lampionów, ponadto 

organizatorzy przygotowali dla 
nich konkurs, ukrywając na terenie 
przystani symboliczny liść paproci i 
nagrodę.
- Bardzo się cieszę, że mogłam poka-
zać swojej córce obrzędy związane z 
Nocą Świętojańską, ponieważ trady-
cję trzeba kultywować, a w Sulejowie 
powstało w tym roku kilka miejsc nad 

rzeką, w których można organizować 
takie imprezy – cieszyła się jedna 
z mieszkanek naszej gminy, która 
uczestniczyła w imprezie.
P rzed god z iną 22 t r adycy jn ie 
powitano uczest n ików sp ł y w u 
świętojańskiego, którzy przypłynęli 
z własnym...ogniskiem. Ognisk 
było zresztą więcej, ponieważ jedno 

rozpalono na plaży przy przystani, a 
drugie - po wielu latach – zapłonęło 
na plaży po drugiej stronie rzeki, 
która powstała po pogłębieniu Pilicy.

Na koniec uczestnicy zaprosili do 
muzycznego biesiadowania przy 
akompaniamencie „sulejowskich 
gitar".

A wianków wrzucono wczoraj do Pilicy co najmniej kilkanaście. Podczas gminnych obchodów Nocy Świętojańskiej, które odbyły się 
w czwartek, 23 czerwca 2022 r. na terenie przystani kajakowej przy ulicy Klasztornej w Sulejowie, mieszkańcy naszej gminy mogli 
wspólnie wykonać kilkanaście utworów z artystami Miejskiego Ośrodka Kultury, wziąć udział w warsztatach tworzenia wianków i 
lampionów oraz obejrzeć dwa występy mażoretek. Rozpoczęto jednak od elementu edukacyjnego.


